

Brussels, 16 March 2020 (OR. en, de)

6784/20 ADD 1

FRONT 39 COMIX 94

#### **NOTE**

From:	Austrian delegation
To:	Working Party on Frontiers/Mixed Committee
	(EU-Iceland/Liechtenstein/Norway/Switerland)
Subject:	Temporary reintroduction of border controls at the Austrian borders with Switzerland and Liechtenstein in accordance with Article 28 of Regulation (EU) 2016/399 on a Union Code on the rules governing the movement of persons across borders (Schengen Borders Code)

Delegations will find attached a copy of a letter received by the General Secretariat of the Council on 16 March 2020 regarding temporary reintroduction of border controls by Austria at the borders with Switzerland and Liechtenstein between 14 and 23 March 2020.

6784/20 ADD 1 GK/cr 1

JAI.1 **EN/DE** 

# E-MAIL

## = Republik Österreich

bmi.gv.at

Karl Nehammer, MSc Bundesminister

Bundesministerium für Inneres ministerbuero@bmi.gv.at Herrengasse 7, 1010 Wien, Österreich

Wien, 13. März 2020

Wien, 15. Waiz 2020

IM 002778 2020 16.03.2020

15. 03. 2020

Herr

Margaritis SCHINAS Vizepräsident der Europäischen Kommission 1049 Brüssel BELGIEN

Frau

Yİva JOHANSSON EU-Kommissarin für Inneres 1049 Brüssel BELGIEN

Herr

David SASSOLI
Präsident des
Europäischen Parlaments
1049 Brüssel
BELGIEN

Herr

Jeppe TRANHOLM-MIKKELSEN Generalsekretariat des Rates 1049 Brüssel BELGIEN

An die

Innenministerinnen/Innenminister der EU und Schengener-Vertragsstaaten Binnengrenzkontrollen: Entwicklungen im Zusammenhang mit "2019 neuartiger Coronavirus"

Sehr geehrter Herr Vizepräsident der Kommission!
Sehr geehrte Frau Kommissarin!
Sehr geehrter Herr Präsident des Europäischen Parlaments!
Sehr geehrter Herr Generalsekretär des Rates!
Sehr geehrte Kolleginnen und Kollegen!

Aufgrund der Unvorhersehbarkeit der Ausbreitung der SARS-CoV-2-Krankheit und aufgrund der zunehmenden Einschränkungen im Flug- und Reiseverkehr hat Österreich dazu aufgerufen, weltweit von allen nicht notwendigen Reisen abzusehen. Zudem wurden aufgrund der aktuellen Lage neben Iran, Südkorea und Italien auch Reisewarnungen für Frankreich, Spanien und die Schweiz ausgesprochen. Darüber hinaus wurde für einzelne Gebiete im Bundesland Tirol die Quarantäne ausgerufen. Die österreichische Bundesregierung hat zudem, angesichts der aktuellen Entwicklungen im Zusammenhang mit der Ausbreitung der SARS-CoV-2-Krankheit und der damit einhergehenden rasant und kontinuierlich steigenden Fallzahlen, im Sinne des Schengener-Grenzkodex beschlossen, weitere Maßnahmen zu setzen, um die fortschreitende Ausbreitung zumindest zu verlangsamen.

In diesem Sinne habe ich daher als zuständiges oberstes Organ der Republik Österreich auf Grundlage des Artikels 28 der Verordnung (EU) 2016/399 (Schengener Grenzkodex) ab 14. März 2020 an der österreichischen Landgrenze zur Schweiz und Liechtenstein Binnengrenzkontrollen vorerst für einen zehntägigen Zeitraum angeordnet.

Diese Maßnahme ist mit den betreffenden Ländern abgestimmt. Österreich beurteilt laufend die Lageentwicklung und wird die Kontrollmodalitäten so gestalten, dass diese der Lage gegenüber verhältnismäßig sind.

Mit freundlichen Grüßer

Karl Nehammer

#### **COURTESY TRANSLATION**

### Internal border controls: Developments related to "2019 new coronavirus"

Dear Vice-President of the Commission!
Dear Commissioner!
Dear President of the European Parliament!
Dear Secretary-General of the Council!
Ladies and gentlemen!

Due to the unpredictability of the spread of SARS-CoV-2 disease and the increasing restrictions in air and travel traffic, Austria has called for refraining from all unnecessary trips worldwide. In addition to Iran, South Korea and Italy, travel warnings for France, Spain and Switzerland were issued due to the current situation. In addition, quarantine was declared for individual areas in the state of Tyrol.

In view of the current developments in connection with the spread of SARS-CoV-2 and the rapidly and continuously increasing number of cases associated with it, the Austrian Federal Government has decided, in accordance with the Schengen Borders Code, to take further measures to at least slow down the progressive spread.

With this in mind, as the competent supreme authority of the Republic of Austria, I have therefore ordered internal border controls at the Austrian national border with Switzerland and Liechtenstein from 14 March 2020 for an initial period of ten days on the basis of Article 28 of Regulation (EU) 2016/399 (Schengen Borders Code).

This measure has been agreed with the countries concerned. Austria is constantly assessing the development of the situation and will design the control modalities in such a way that they are proportionate to the situation.